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Beschouwing VVD De Bilt 9 nov 2017 

Programmabegroting 2018 

Meerjarenraming 2019 - 2021 

 

Voorzitter: Voor de verandering wil ik beginnen met het bedanken van 

alle medewerkers voor de inspanningen die weer zijn geleverd om 

voorliggende begroting op te stellen. Tevens de complimenten voor de 

overzichtelijke infographic met de inkomsten en uitgaven deze week, 

zoals gepubliceerd tezamen met betrokken partijen op de 

middenpagina’s van de lokale weekbladen. 

 

Gemeente De Bilt is een gemeente met goede economische 

vooruitzichten en dat willen we graag zo houden. 

Voorwaarde is samenwerking in een sterke regio Utrecht en verdere 

ontwikkeling van o.a. de Life Science As. Die combinatie trekt 

ondernemingen en mensen aan en dat is goed voor de 

werkgelegenheid. Daarbij moeten de ondernemers blijvend gestimuleerd 

te worden om ook mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt aan 

werk te helpen. 

Dit betekent voor die bedrijven, hun werknemers en onze inwoners 

aandacht voor goede woonlocaties, bereikbaarheid, woningbouw (in alle 

kernen), noodzakelijke en goede voorzieningen als winkelcentra en zorg, 

en behoud van cultuur en sportvoorzieningen. 

 

De schuldenlast dient af te nemen en de financiële buffer groeit een 

beetje. We hopen dat deze lijn zich de komende jaren doorzet. We willen 

voorkomen dat voor onze inwoners en onze bedrijven de gemeentelijke 

lastendruk gaat stijgen, bij voorkeur dalen. 

 

We hebben nog wel enkele vragen: 

 

Financieel 

VVD De Bilt heeft vorig jaar en het jaar daarvoor gevraagd naar de stand 

van zaken over de gemiddelde betalingstermijn van de gemeente. 
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Vraag: Kan het college inmiddels nu wel aangeven of de gemiddelde 

betalingstermijn van de gemeente afgelopen jaar is gedaald en zo niet of 

ze bereid is aanvullende maatregelen te nemen waarmee de gemiddelde 

termijn daalt naar de gewenste en toegezegde termijn van 14 dagen? 

 

Onlangs heeft ons een overzicht van toegerekende rentepercentages 

aan (nieuwe) investeringen bereikt. Hieruit blijkt dat voor overige en 

nieuwe investeringen met 1,5% rente wordt gerekend. 

 

Vraag: Waarom heeft het college dit percentage voor de investering van 

een zwembad in eigen beheer niet eerder aan de raad gepresenteerd? 

Het door de inwoners gewenste grotere bad was dan haalbaar, waaraan 

ook nog eens goed businessplan aan ten grondslag lag! 

 

Klaarblijkelijk stuit het innen van de centrumfondsen op veel weerstand 

met veel bezwaren. Er komen daarom nauwelijks voldoende financiële 

middelen in het fonds. 

 

2 Vragen:  

-Kan het college dat bevestigen en welke maatregelen heeft het college 

genomen om deze weerstand weg te nemen dan wel nog gaat nemen. 

-Kan het college de raad uiterlijk in januari 2018 voorzien van alle 

genomen en nog te nemen maatregelen inclusief een financieel 

overzicht? 

 

Onderbezetting ambtenaren 

Er zouden 45 vacatures (= bijna 20%) al langere tijd open staan. 

 

3 vragen: 

-Wat is nu de status van het ambtenarenapparaat? 

-Wat gaat het college aan het tekort van de capaciteit doen? 

-Hoe gaat de ambtelijke organisatie worden omgevormd? 
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Sociaal domein 

We zullen de uitvoering van de oude- en nieuwe WMO-taken met onder 

andere voldoende en noodzakelijke zorg (maatwerk) voor de meest 

kwetsbaren in de gemeente kritisch blijven volgen. Daarbij mag de 

ondersteuning en waardering van mantelzorgers en verplichte 

aanpassing algemene voorziening voor huishoudelijke hulp niet uit het 

oog worden verloren. De moties die SP en PvdA dit aangaande zullen 

indienen, zullen wij steunen en zijn door ons mede ondertekend. 

 

Openbare veiligheid 

In het najaar 2016 is gestart met de voorbereiding voor de aanbesteding 

van het beheer, onderhoud en de grote vervangingen van de openbare 

verlichting voor een lange termijn. Hier is een inhaalslag nodig door de 

gehele gemeente. 

 

Vraag: Worden hierbij ook de donkere vlekken als gevolg van geen- of 

slechte verlichting openbare ruimte in kaart gebracht met de nodige 

maatregelen voor verbetering? Hierbij als voorbeeld te denken aan de 

verlichting fietsenstalling PR terrein station en op de Vuursche Dreef in 

Hollandsche Rading? 

 

Blijkbaar zijn de lasten voor de brandweerpost Westbroek niet in kaart 

gebracht. 

 

Vraag: Wat is daar de reden van? 

Handhaving o.a. verkeer (en bereikbaarheid), overlast  

Bij onze inwoners heerst onvrede over het handhaven door de 

gemeente. Enkele voorbeelden zijn illegaal afsteken vuurwerk, de 

controle op de blauwe parkeerschijf bij winkelgebieden en fietsverlichting 

in het kader van ongevallen. 

 

Vraag: Wil het college toezeggen om concrete maatregelen te treffen 

voor meer daadwerkelijke handhaving?  

Een motie voor een extra 4e BOA zal door ons worden ingediend. 
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Communicatie 

Er wordt door het college slordig omgesprongen met de belangen van 

onze middenstand c.q. de winkeliers. De bomenkap op het vinkenplein 

was slecht en laat gecommuniceerd naar alle betrokken winkeliers in het 

centrum van Bilthoven. Ook wordt niet duidelijk aangegeven welke 

werkzaamheden wanneer starten en beëindigen. Toevallig vandaag is 

een globale planning vrijgegeven. Veel te laat! 

 

Vraag: Wanneer gaat het college nu eindelijk eens tijdig met de 

winkeliers om tafel om dit soort incidenten te voorkomen? Gaat het 

college vanaf nu dit beter begeleiden? 

 

De Kwinkelier wordt door de eigenaar gedeeltelijk gesloopt, waardoor nu 

de ingang van de parkeergarage wordt gewijzigd. Geen enkele 

informatie!!  Niets !! Het winkelend publiek moet het maar uitzoeken. Nog 

steeds is geen informatie beschikbaar d.m.v. bijvoorbeeld een 

plattegrond in de lift o.i.d. Er zijn in de eerste week geen flyers 

uitgedeeld, er waren geen verkeersregelaars ingezet. Er zijn veel 

klachten over de steile hellingshoek van de in/uitgang parkeergarage. 

Het risico is dat klanten hierdoor nog meer het centrum gaan mijden. Dit 

soort incidenten is de doodsteek voor onze zeer gevoelige 

winkelbestand. Wanneer gaat het college nu eindelijk eens tijdig met de 

winkeliers om tafel om dit soort incidenten te voorkomen.  

 

3 Vragen:  

-Wanneer komt een dedicated projectambtenaar (centrummanager) die 

hard nodig is om de winkeliers een hart onder de riem te steken. 

-Gaat het college dit probleem uitdrukkelijk opnemen met de eigenaar? 

-Ook hier, wanneer gaat het college nu eindelijk eens met de winkeliers 

om tafel om dit soort incidenten te voorkomen. 

 

Beheer openbare ruimte 

Uitvoeren van aanleg van kleine landschapselementen in samenwerking 

met provincie Utrecht waaronder het natuurnetwerk (voorheen de 

ecologische hoofdstructuur). 
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2 Vragen:  

-Wat is inmiddels de stand van zaken m.b.t. de realisatie van de 

passages onder de Utrechtseweg bij Griftenstein en onder de Biltse 

Rading juist over de grens met Utrecht? 

-Hoe staat het inmiddels met het groenonderhoud en nemen de klachten 

van inwoners af? 

 

Onderzoek instelling extra weekmarkten 

In mei jl is een motie bijna raadsbreed ingediend voor een onderzoek 

instelling weekmarkt(en).  

 

3 Vragen: 

-Waarom heeft het college nu nog steeds geen onderzoek uitgevoerd of 

laten uitvoeren en aan de raad gerapporteerd?  

-Waarom is dit uitgesteld zonder dit aan de raad te rapporteren? 

-Kan het college toezeggen de rapportage binnen een maand aan te 

leveren, zo mogelijk eerder? 

 

Mobiliteit 

Een punt van zorg zijn onze drukke wegen. Iedere dag reizen we naar 

ons werk of school, naar familie of vrienden. We nemen de auto, het 

openbaar vervoer, de motor of de fiets. Of we gaan gewoon lopen. Onze 

wegen zijn goed, en toch zijn er dagelijks files. Stil staan is niet alleen 

ontzettend irritant, maar het kost ook nog eens heel veel geld. Natuurlijk, 

de provincie Utrecht is een druk stukje Nederland. Maar een groot deel 

van de files is echt onnodig als we doorstroming kunnen verbeteren en 

slimmer gebruik maken van bestaande wegen. Hierdoor kunnen we 

proberen ook veel sluipverkeer binnen onze gemeente te voorkomen. Zo 

wil VVD De Bilt dat het college bij de Provincie gaat bepleiten dat 

wegen/kruisingen worden verbeterd. Dat is nodig zodat De Bilt al het 

verkeer tussen Utrecht en Amersfoort nu en in de toekomst beter kan 

verwerken. Een nieuwe tunnel zorgt er inmiddels voor dat fietsers snel 

en veilig onder de Amersfoortseweg (N237) doorkunnen. 

 



 

6 
 

2 Vragen:  

-Kan het college toezeggen op korte termijn actie te nemen richting 

gemeente Utrecht (mogelijk gezamenlijk in afstemming met gemeenten 

Bunnik en Zeist) om de verkeersproblematiek o.a. op de Utrechtseweg 

aan te pakken. 

-Kan het college toezeggen weer een verkeerstelling incl. 

doorstroomsnelheid binnen de gemeente te laten uitvoeren? Dit nu 

realisatie/ingebruikname ondertunneling Leyenseweg gereed is? De 

vorige telling stamt uit 2012/2014? De resultaten zouden ook 

ondersteunend kunnen zijn voor een goede besluitvorming m.b.t. 

sluipverkeer, wegen voor eenrichtingverkeer en actie naar gemeente 

Utrecht en provincie? 

 

Volkshuisvesting 

De toekomst vraagt om extra woningen en de bestaande markt zit vast. 

Er zijn in de regio Utrecht te weinig woningen beschikbaar en er is een 

tekort aan middel dure huur- en koopwoningen. VVD De Bilt wil dit 

oplossen door juist dit soort woningen te bouwen. Verder willen we 

bevorderen dat bedrijven die in het centrum c.q. woonwijken van de 

gemeente overlast geven gaan verplaatsen. Provincie Utrecht zal 

hiervoor in 2018 geld vrij maken om deze ondernemers op een nieuwe 

plek te laten groeien. Zo sla je twee vliegen in een klap, want op de 

vrijgekomen plekken kunnen nieuwe huizen worden gebouwd. 

Let wel, VVD De Bilt is niet voor verstening binnen de rode contouren 

van mooie open ruimtes, maar voor het behoud van het karakter van de 

kernen, die zo typisch zijn voor gemeente De Bilt. Wel zijn we voor 

ontwikkelen van herbestemmingslocaties en faciliteren herbestemming 

vrijkomende en leegstaande panden voor alle kernen. Uitbreiding daarbij 

van het woningaanbod (met name van het middensegment zijnde middel 

dure huur- en koopwoningen om doorstroming te bevorderen en 

regionale afstemming) is voor de VVD  De Bilt wel noodzakelijk. Bij de 

realisatie van nieuwe woningen, ook sociale huurwoningen, zal tevens 

buiten de rode contour naar oplossingen gezocht dienen te worden. 

Uiteraard wel buiten de groene contour. Voorwaarde is wel dat de balans 

tussen wonen en groen in onze gemeente intact blijft en de woningbouw 
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duidelijk aansluit bij onze eigen bestaande behoefte. Zoals bijvoorbeeld 

in Westbroek, in Maartensdijk en Beukenburg bij Groenekan. 

In 2018 en verder zal het college werken aan de uitvoering van de 

Prestatieafspraken tussen Woonspraak, SSW en gemeente: 

 

2 Vragen:  

-Worden ook woningen verkocht door SSW, zoals dat ook in de grote 

steden wordt gedaan zoals bijv. Amsterdam en Utrecht? De opbrengsten 

kunnen weer worden geïnvesteerd in verbetering van en nieuwbouw 

sociale woningen. 

-Hoe staat nu de voorbereiding m.b.t. de bouw van vijf reguliere 

woningen aan de Holsblokkerweg in Westbroek? (In mei 2013 is door de 

raad hiervoor al een motie aangenomen.) 

 

Algemeen belang 

Wat ons steeds meer zorgen baart is het voortbestaan van “De 

Dierenweide” in Maartensdijk en de kinderboerderij “De Schaapskooi” in 

Bilthoven. Ons inziens zijn deze locaties van algemeen belang voor jong 

en oud, mensen met een beperking en de goede therapeutische werking 

van het omgaan met- en verzorgen van dieren. De financiële steun van 

de gemeente gaat naar- of is inmiddels gezet op nul. Ze proberen nu van 

alles om financiële middelen binnen te halen en dat lukt maar 

mondjesmaat. Al zou de gemeentelijke financiële bijdrage maar 

voldoende zijn enkel voor de aankoop van diervoeders. Mede gelet op 

de situatie dat de locaties worden geleid door vrijwilligers en niet door 

ondernemers. Voor “De Dierenweide” in Maartensdijk zou een bijdrage 

van € 7.000 per jaar het leed al enorm verzachten. Dit geldt ook voor een 

bedrag van € 15.000 per jaar voor kinderboerderij “De Schaapskooi” in 

Bilthoven. We hebben dit al in mei gevraagd middels een bijna 

raadsbreed aangenomen motie. 

 

Vraag: Kan het college inmiddels de genoemde bedragen toezeggen om 

het voortbestaan van beide locaties te verzekeren? De motie opnieuw in 

te dienen door het CDA zullen wij steunen. Een amendement hiertoe 

zullen wij ook steunen. 
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Gebiedsplannen 

De bedoeling is dat de inwoners steeds meer invloed krijgen en 

participeren bij de invulling van de openbare ruimte in hun omgeving: 

Bijvoorbeeld het gebiedsplan in Hollandsche Rading. 

 

Vraag: Kan het college ons aangeven wanneer welke kernen en/of 

wijken in de planning gebiedsplannen inmiddels zijn opgenomen 

komende jaren? 

 

Huisvesting onderwijs 

Ingezet wordt op gezonde en energiezuinige scholen.  

We gaan er van uit dat inmiddels de extra benodigde kosten voor 

duurzaamheid en energiezuinigheid voor de bestaande scholen voorzien  

zijn in hun onderhoudsbudget. 

 

Vraag: Wat is op dit moment de stand van zaken met nieuwbouw 

onderwijshuisvesting De Regenboog? 

 

Voorzitter: De VVD-fractie gaat er van uit dat het gevoerde beleid van 

afgelopen 3,5 jaar wordt voortgezet en zal zich kritisch blijven opstellen, 

zeker m.b.t. economie, veiligheid, financiën en lastenverzwaring. 

 

Dank u voorzitter. 
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Beschouwing VVD De Bilt 9 nov 2017 

Najaarsnota 2017 

 

Vz: De VVD fractie complimenteert alle medewerkers voor de 

inspanningen die weer zijn geleverd om deze najaarsnota aan ons de 

raad te presenteren. 

 

We kunnen met trots terugkijken naar de inmiddels gerealiseerde 

majeure projecten Julianalaan, Emmaplein en de ondertunnelingen van 

het spoor. Dit is vooral te danken aan het genomen initiatief en de 

binnen gehaalde financiële middelen door onze VVD wethouder in de 

vorige periode, dhr. Arie-Jan Ditewig. Daarmee is de situatie op die 

locaties nu verbeterd en veiliger geworden en zijn er geen wachttijden 

meer voor passerende treinen. 

 

Dank u voorzitter. 


